
NOTATKA 

z posiedzenia  Komisji Budżetu i Finansów Publicznych 

Data posiedzenia:  21 listopada 2013 r. 

Nr posiedzenia: 127 

  

 

Posiedzeniu przewodniczył: przewodniczący komisji Kazimierz Kleina.  

Porządek posiedzenia: 1. Rozpatrzenie ustawy o zmianie ustawy o podatku od towarów 

i usług oraz niektórych innych ustaw (druk senacki nr 486, druki 
sejmowe nr 1787, 1854 i 1854-A). 

2. Rozpatrzenie ustawy o zmianie ustawy o finansach publicznych 

oraz niektórych innych ustaw (druk senacki nr 487, druki 
sejmowe nr 1789, 1837 i 1837-A). 

3. Rozpatrzenie ustawy o zmianie ustawy o komercjalizacji 

i prywatyzacji (druk senacki nr 488, druki sejmowe nr 1799 
i 1836). 

4. Rozpatrzenie ustawy o zmianie niektórych ustaw w związku 

z realizacją ustawy budżetowej (druk senacki nr 485, druki 
sejmowe nr 1788, 1850 i 1850-A). 

W posiedzeniu uczestniczyli:  senatorowie członkowie komisji: Grzegorz Bierecki, Henryk 

Cioch, Leszek Czarnobaj, Beata Gosiewska, Piotr Gruszczyński, 

Kazimierz Kleina, Tadeusz Kopeć, Marek Martynowski, Witold 

Sitarz, 

 
 goście: 

 Ministerstwo Finansów: 

 sekretarz stanu Janusz Cichoń,  

 podsekretarz stanu Hanna Majszczyk, 

 podsekretarz stanu Maciej Grabowski, 

  radca ministra w Departamencie Finansów Samorządu 

Terytorialnego Marek Wiewióra, 

 radca ministra w Departamencie Polityki Finansowej, 

Analiz i Statystyki Monika Wygoda, 

 dyrektor Departament Podatku Akcyzowego i Gier 

Wojciech Bronicki, 

 dyrektor Departamentu Finansów Samorządu 

Terytorialnego Zdzisława Wasążnik, 

 dyrektor Departament Finansowania Sfery Budżetowej 

Dariusz Atłas, 

 dyrektor Departamentu Podatku od Towarów i Usług 

Tomasz Tratkiewicz, 

 dyrektor Departament Instytucji Płatniczej Tomasz 

Robaczyński, 

 zastępca dyrektora Departamentu Podatku od Towarów 

i Usług Beata Rogowska-Rajda, 

 zastępca dyrektora Departamentu Polityki Finansowej, 
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Analiz i Statystyki Tomasz Szałwiński, 

 zastępca dyrektora Departamentu Gospodarki 

Narodowej Paweł Kaczmarek, 

 zastępca dyrektora Departament Polityki Finansowej, 

Analiz i Statystyki Sławomir Dudek, 

 zastępca dyrektora Departamentu Finansowania Sfery 

Budżetowej Aneta Cieloch, 

 zastępca dyrektora Departamentu Finansów Samorządu 

Terytorialnego Mirosław Stańczyk, 

 zastępca dyrektora Departamentu Finansowania Sfery 

Budżetowej Iwona Kulikowska, 

  zastępca dyrektora Departamentu Polityki Finansowej, 

Analiz i Statystyki Joanna Bęza-Bojanowska, 

 główny specjalista w Departamencie Polityki 

Finansowej, Analiz i Statystyki Robert Kozłowski, 

 naczelnik wydziału w Departamencie Gospodarki 

Narodowej Aleksandra Szwemberg, 

 naczelnik Wydziału Systemu Finansów Publicznych w 

Departamencie Reformy Finansów Publicznych Anna 

Filip, 

 radca ministra w Departamencie Polityki Regionalnej  

i Rolnictwa Wioletta Bruździńska, 

 naczelnik Wydziału Wynagrodzeń Sektora Finansów 

Publicznych w Departamencie Wynagrodzeń  

i Ubezpieczeń Społecznych Mariusz Pszczółkowski, 

 Ministerstwo Transportu, Budownictwa i Gospodarki 

Morskiej: 

 podsekretarz stanu Piotr Styczeń, 

 naczelnik Wydziału Podziałów, Wywłaszczeń 

Nieruchomości oraz Opłat Urbanistycznych w 

Departamencie Gospodarki Nieruchomościami 

Grzegorz Kubaszewski, 

 naczelnik wydziału w Departamencie Transportu 

Kolejowego Tomasz Buczyński, 

 Ministerstwo Rolnictwa i Rozwoju Wsi: 

 podsekretarz stanu Zofia Szalczyk, 

 zastępca dyrektora Departamentu Finansów Grażyna 

Madej, 

 Ministerstwo Gospodarki: 

 główny specjalista w Departamencie Doskonalenia 

Regulacji Gospodarczych Małgorzata Chamerla, 

 Ministerstwo Skarbu Państwa: 

 podsekretarz stanu Urszula Pasławska, 

 dyrektor Departamentu Reprywatyzacji i Rekompensat 

Andrzej Relidzyński, 

 Ministerstwo Pracy i Polityki Społecznej: 

 sekretarz stanu Jarosław Duda, 

 dyrektor Biura Budżetu i Finansów Piotr Śliwonik, 

 dyrektor Biura Pełnomocnika Rządu ds. Osób 

Niepełnosprawnych  Teresa Hernik, 

  zastępca dyrektora Biura Pełnomocnika Rządu ds. Osób 

Niepełnosprawnych Alina Wojtowicz-Pomierna, 

 naczelnik wydziału w Biurze Pełnomocnika Rządu ds. 
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Osób Niepełnosprawnych Wiesława Kowalska, 

 główna księgowa w Biurze Budżetu i Finansów Maria 

Kałuska, 

  specjalista w Biurze Pełnomocnika Rządu ds. Osób 

Niepełnosprawnych Katarzyna Styk,   

 Ministerstwo Edukacji Narodowej: 

 dyrektor Departamentu Ekonomicznego Arkadiusz 

Jarkiewicz, 

 dyrektor Departamentu Analiz i Prognoz Andrzej 

Podliński, 

 naczelnik wydziału w Departamencie Ekonomicznym  

Konrad Hodzyński,  

 Ministerstwo Sportu i Turystyki: 

 radca generalny w Departamencie Strategii 

i Współpracy Międzynarodowej Urszula Jankowska, 

 zastępca dyrektora Departamentu Ekonomiczno-

Finansowego Anna Kliemek-Krypa, 

 Prokuratoria Generalna Skarbu Państwa: 

 starszy radca Krzysztof Buczyński, 

 Najwyższa Izba Kontroli: 

 doradca prawny w Departamencie Budżetu i Finansów 

Marta Mieńkowska, 

 doradca ekonomiczny w Departamencie Budżetu  

i Finansów Urszula Stypułkowska, 

 Główny Urząd Statystyczny: 

 główny specjalista ds. legislacji w Gabinecie Prezesa 

Krystyna Krzak-Korowicka, 

 Narodowy Fundusz Zdrowia: 

 główny specjalista w Departamencie Ekonomiczno-

Finansowym Dariusz Jarnutowski, 

 Związek Zawodowy Biura Rzecznika Praw Obywatelskich: 

 przewodniczący zarządu Artur Zalewski, 

 wiceprzewodnicząca zarządu Kinga Dękierowska, 

 skarbnik zarządu Piotr Sobota, 

 Konfederacja „Lewiatan”: 

 ekspert Marek Kowalski 

 British American Tabacco Polska Trading Sp. z.o.o: 

 regulatory affairs manager Piotr Bonisławski, 

 Polska Organizacja Pracodawców Osób Niepełnosprawnych: 

 wiceprezes Monika Bugajewska-Tykarska, 

 dyrektor ds. problematyki pracodawców Adam Hadław,  

 Regionalna Izba Obrachunkowa w Bydgoszczy:  

 prezes Tadeusz Dobek , 

 Państwowy Fundusz Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych: 

 p.o. prezesa zarządu Jacek Brzeziński, 

 zastępca prezesa zarządu ds. programowych Agnieszka 

Kloskowska-Dudzińska,  

 zastępca dyrektora Wydziału Finansowego Barbara 

Engel, 

 Krajowy Związek Rewizyjny Spółdzielni Inwalidów 

i Spółdzielni Niewidomych (Krajowa Rada Konsultacyjna 
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ds. Osób Niepełnosprawnych): 

 prezes zarządu Jerzy Szreter, 

 Organizacja Ogólnopolska Baza Pracodawców Osób 

Niepełnosprawnych OBPON.ORG: 

 wiceprezes Edyta Sieradzka, 

 doradca prawny Małgorzata Tylewicz-Piwnik, 

 Związek Przedsiębiorców i Pracodawców: 

 prawnik Bożena Głowacka, 

 Związek Pracodawców Polski Przemysł Spirytusowy 

(DIAGEO): 

 przedstawiciel Aneta Jóźwicka, 

 Związek Pracodawców Polski Przemysł Spirytusowy: 

 prezes zarządu Leszek Wiwała  

 Polska Izba Gospodarcza Czystości: 

  przedstawiciel Ewa Górska-Herezo, 

 Krajowa Izba Gospodarcza: 

 ekspert Agnieszka Durlik-Khouri, 

 Regionalna Izba Obrachunkowa w Lublinie: 

 prezes Jacek Grządka, 

 Fundacja „Vis Maior”: 

 prezes Jolanta Kramarz, 

 Fundacja Instytutu Rozwoju Regionalnego: 

 prezes zarządu Aleksander Waszkiewicz, 

 dyrektor Oddziału w Warszawie Justyna Kucińska, 

 członek zarządu Anna Żebrak, 

 Zarząd Główny Polskiego Towarzystwa Ziemiańskiego: 

 prezes zarządu Jerzy Mańkowski,  

 kierownik biura zarządu Sebastian Popowski, 

 członek Zarządu Stanisław Ziemecki, 

 Krajowy Związek Plantatorów Tytoniu: 

 wiceprezes Lech Ostrowski, 

 Fundacja Aktywizacja: 

 przedstawiciel Dariusz Gosk, 

 Sejm RP: 

 poseł Maciej Plura, 

 

 
 Kancelaria Senatu: 

 wicedyrektor Biura Legislacyjnego Adam Niemczewski .

  

 

Przebieg posiedzenia:  

Ad 1. Ustawę przedstawił podsekretarz stanu w Ministerstwie Finansów Maciej Grabowski. 

Minister poinformował, że celem ustawy jest utrzymanie obecnie obowiązującej stawki 

podatku od towarów i usług do końca 2016 r. Ustawa eliminuje przepisy, które 

automatycznie podwyższają stawkę tego podatku w przypadku, kiedy wskaźnik relacji długu 

do PKB przekroczy 55%. Minister stwierdził, że niski wzrost gospodarczy w ubiegłym  

i bieżącym roku niekorzystnie odbił się na dochodach budżetu państwa. Polska nadal 

znajduje się w procedurze nadmiernego deficytu i konieczne jest zapewnienie dodatkowych 

dochodów na utrzymanie stawek VAT przez kolejne dwa lata. 

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego Kancelarii Senatu Adam Niemczewski nie zgłosił uwag 
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do ustawy. 

W dyskusji senator Marek Martynowski zgłosił wniosek o odrzucenie ustawy, natomiast 

senator Kazimierz Kleina zgłosił wniosek o przyjęcie ustawy bez poprawek. 

Komisja przyjęła wniosek o przyjęcie ustawy bez poprawek. Mniejszość komisji poparła 

wniosek senatora Marka Martynowskiego. 

Na sprawozdawcę komisji wybrano senatora Piotra Gruszczyńskiego. 

Na sprawozdawcę mniejszości komisji wybrano senatora Marka Martynowskiego. 

Konkluzja: Komisja wnosi o przyjęcie ustawy bez poprawek. Mniejszość komisji wnosi o odrzucenie 

ustawy (druk senacki nr 486A). 

Ad 2. Ustawę przedstawił sekretarz stanu w Ministerstwie Finansów Janusz Cichoń. Ustawa 

wprowadza nowe rozwiązania, które mają zapewnić w dłuższym okresie stabilizację 

finansów publicznych Polski. Stabilizująca reguła wydatkowa wyznaczać będzie każdego 

roku limit wydatków publicznych i ograniczy ewentualne rozluźnienie polityki fiskalnej 

w okresie dobrej koniunktury. Zaoszczędzone środki finansowe będą mogły być wydawane 

w czasach pogorszenia koniunktury. Reguła będzie miała antycykliczny charakter, będzie 

określała maksymalną kwotę wydatków sektora instytucji rządowych i samorządowych. 

Wyłączone zostaną z niej niektóre wydatki, np. wydatki finansowane ze środków unijnych 

oraz wydatki jednostek niegenerujących znacznych deficytów. Od tej kwoty będą 

odejmowane planowane wydatki niektórych instytucji oraz jednostek samorządu 

terytorialnego. Reszta kwoty będzie stanowić prawnie wiążący limit nałożony na całą 

pozostałą część sektora. Kwota wydatków będzie rosła w tempie realnego, 

średniookresowego PKB z uwzględnieniem prognozowanej inflacji. Reguła została 

wyposażona w mechanizm korygujący oparty na trzech elementach. Pierwszy to państwowy 

dług publiczny, drugi – wynik sektora instytucji rządowych i samorządowych, a trzeci –

średniookresowy cel budżetowy. W ustawie przewidziano także mechanizm zawieszania 

reguły w sytuacjach wyjątkowych, czyli stanu wyjątkowego, stanu wojennego i stanu klęski 

żywiołowej. 

Minister zwrócił uwagę na znaczenie takich elementów instytucjonalnych jak monitoring tej 

reguły i sankcje za jej nieprzestrzeganie. Monitorowanie reguły i jej funkcjonowania 

prowadzić będzie Najwyższa Izba Kontroli. Minister dodał, że reguła musi zostać wdrożona 

jeszcze w bieżącym roku. Ustawa wprowadza również zmiany, które umożliwiają  

wykorzystanie środków europejskich w nowej perspektywie finansowej. 

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego Kancelarii Senatu Adam Niemczewski przedstawił 

uwagi do ustawy, do których odniósł się minister Janusz Cichoń. 

Prezes Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy Tadeusz Dobek poinformował   

m.in. o problemie terminów przygotowania budżetu przez Kolegium RIO oraz wydawania 

opinii o możliwości sfinansowania deficytu. 

Do uwag RIO odnieśli się dyrektor Departamentu Finansów Samorządu Terytorialnego 

w Ministerstwie Finansów Zdzisława Wasążnik oraz wicedyrektor Biura Legislacyjnego 

Kancelarii Senatu Adam Niemczewski. 

W dyskusji senator Grzegorz Bierecki poruszył kwestię przygotowywania budżetu państwa 

na 2014 r. i zagrożenia możliwością przekroczenia 50% progu ostrożnościowego. 

Senator Leszek Czarnobaj poruszył sprawę wykorzystania przez samorządy środków 

unijnych do finansowania i realizacji programów. 

Przewodniczący Kazimierz Kleina zwrócił się do zebranych z propozycją przedyskutowania 

wątpliwości zgłoszonych przez przedstawicieli RIO z Biurem Legislacyjnym Kancelarii 

Senatu oraz Ministerstwem Finansów w celu przygotowania ewentualnych propozycji 

poprawek. Poruszył również sprawę propozycji przedstawicieli samorządowych 

dotyczących modyfikacji zapisu art. 243 ustawy w zakresie wyłączeń ze zobowiązań 

w związku z umową zawartą na realizację programu, projektu lub zadania finansowego w co 

najmniej 50% ze środków Unii Europejskiej. Zwrócił również uwagę na problem zgłaszany 

przez samorządy gmin, których ponad połowę obszaru zajmują parki narodowe. 
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Senator Grzegorz Bierecki zgłosił wniosek o odrzucenie ustawy w całości. Wobec 

nieprzyjęcia wniosku senatora Biereckiego mniejszość komisji poparła ten wniosek. 

Komisja przyjęła wniosek senatora Kazimierza Kleiny o przyjęcie ustawy bez poprawek. 

Na sprawozdawcę komisji wybrano senatora Leszka Czarnobaja. 

Na sprawozdawcę mniejszości komisji wybrano senatora Grzegorza Biereckiego. 

Konkluzja: Komisja wnosi o przyjęcie ustawy bez poprawek. Mniejszość komisji wnosi o odrzucenie 

ustawy (druk senacki nr 487A). 

Ad 3 Ustawę przedstawiła podsekretarz stanu w Ministerstwie Skarbu Państwa Urszula 

Pasławska. Minister przypomniała, że rozpatrywana ustawa jest inicjatywą Senatu. Ustawa    

stwarza możliwość wsparcia miasta Warszawy w realizacji zobowiązań 

reprywatyzacyjnych, zgodnie z decyzjami administracyjnymi i wyrokami sądowymi, co do 

zobowiązań wynikających z dekretu Bieruta, w kwocie 600 milionów zł wypłacanych przez 

trzy lata. 

Przedstawiciel Biura Legislacyjnego Kancelarii Senatu, wicedyrektor Adam Niemczewski, 

nie zgłosił uwag o charakterze legislacyjnym. 

W dyskusji prezes Polskiego Towarzystwa Ziemiańskiego Jerzy Mańkowski oraz członek 

Zarządu Głównego Polskiego Towarzystwa Ziemiańskiego Stanisław Ziemecki przedstawili 

problemy i zagrożenia dla Polskiego Towarzystwa Ziemiańskiego i osób, które nie zostały 

jeszcze włączone do procesu odszkodowań, Funduszu Reprywatyzacyjnego i  miasta 

Warszawy w procesie reprywatyzacji.  

Podsekretarz stanu w Ministerstwie Skarbu Państwa Urszula Pasławska wyjaśniła, że 

Fundusz Reprywatyzacyjny jest finansowany z odpisu 5% z prywatyzowanych spółek 

i odpowiada za zobowiązania powstałe w wyniku wyroków sądowych lub decyzji 

administracyjnych, które stwierdzają bezprawne przejęcie mienia, w przypadku Warszawy 

podstawa prawna wynika z dekretu Bieruta i ustawy o gospodarce nieruchomościami. 

Senator Kazimierz Kleina złożył wniosek o przyjęcie ustawy bez poprawek. 

Komisja przyjęła zaproponowany wniosek.  

Na sprawozdawcę komisji wybrano senatora Witolda Sitarza. 

 

Konkluzja: Komisja wnosi o przyjęcie ustawy bez poprawek (druk senacki nr 488A). 

 

Ad 4. Ustawę przedstawiła podsekretarz stanu w Ministerstwie Finansów Hanna Majszczyk. 

Minister poinformowała, że ustawa jest ściśle związana z projektem budżetu na rok 2014. 

Do najważniejszych zmian przewidzianych w ustawie okołobudżetowej należy zaliczyć 

„mrożenie” funduszu wynagrodzeń, poza przewidzianymi w ustawie wyjątkami. Minister 

dodała, że „mrożenie” funduszu wynagrodzeń nie oznacza braku możliwości podwyżek 

w konkretnych instytucjach, jeżeli wielkość tego funduszu daje taką możliwość 

dysponentowi. Kolejne rozwiązanie to „zamrożenie” na rok 2014 odpisów na zakładowy 

fundusz świadczeń socjalnych, również w odniesieniu do instytucji uczelni wyższych, 

finansowania staży lekarskich. Wprowadza się zmiany dotyczące odpisów na doskonalenie 

zawodowe nauczycieli, zarówno w placówkach samorządowych, jak i tworzonych na 

poziomie województw. Ustawa stwarza możliwość finansowania niektórych działań 

Funduszu Rozwoju Kultury Fizycznej i Sportu i daje delegację ministrowi sportu do 

udzielania dotacji dla miasta Krakowa w związku z planowanymi zimowymi igrzyskami 

olimpijskimi w roku 2022. Stwarza możliwość sfinansowania składek do organizacji 

międzynarodowych przez Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej, 

ogranicza wydatki na tzw. promocję biopaliw. Minister dodała, że ustawa przewiduje 

zmiany również w zakresie rozwiązań prawnych dotyczących Państwowego Funduszu 

Rehabilitacji Osób Niepełnosprawnych polegające na dążeniu do zrównania rynków 

chronionego i otwartego dla podmiotów zatrudniających osoby niepełnosprawne. Ustala się 
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poziomy współfinansowania zatrudnienia określonych grup osób niepełnosprawnych.  

Minister dodała, że ustawa wprowadza rozwiązania umożliwiające osiągnięcie dodatkowych 

dochodów w roku 2014 poprzez zmiany w przepisach dotyczących podatku akcyzowego na 

papierosy i tytoń oraz alkohol etylowy. 

Informację szczegółową dotyczącą proponowanych zmian w 2014 r. sytuacji na rynku pracy 

osób niepełnosprawnych w kontekście udzielanych dofinansowań do wynagrodzeń 

pracowników niepełnosprawnych przedstawili sekretarz stanu w Ministerstwie Pracy 

i Polityki Społecznej Jarosław Duda oraz zastępca dyrektora Biura Pełnomocnika Rządu do 

Spraw Osób Niepełnosprawnych Alina Wojtowicz-Pomierna. 

Wicedyrektor Biura Legislacyjnego Kancelarii Senatu Adam Niemczewski zwrócił uwagę 

na kilka kwestii, m.in. niezgodność z zasadami techniki legislacyjnej tytułu ustawy oraz 

zawarte w ustawie przepisy o charakterze incydentalnym.  

Do zgłoszonych uwag odniosła się minister Hanna Majszczyk. 

W dyskusji senatorowie poruszyli kwestie: konsekwencji dla budżetu państwa wynikających 

ze zwiększenia podatku akcyzowego na papierosy i alkohol; skutków proponowanych 

w ustawie zmian dla zakładów pracy chronionej; realizacji planowanej podwyżki dla 

nauczycieli akademickich oraz poziomu wynagrodzeń w sektorze publicznym i jego wpływu 

na konsumpcję wewnętrzną. 

Senator Leszek Czarnobaj zwrócił się do przedstawicieli Ministerstwa Finansów z prośbą 

o przygotowanie w drugiej połowie przyszłego roku informacji na temat wysokości 

wpływów do budżetu państwa z akcyzy i ewentualnego zagrożenia działaniami szarej strefy. 

Prezes Fundacji „Vis Maior” Jolanta Kramarz przedstawiła informację na temat działalności 

fundacji. 

Przedstawiciel Konfederacji „Lewiatan” Marek Kowalski poruszył problem konieczności 

ochrony interesów pracodawców w kontekście ustawy o zamówieniach publicznych  

i zagrożeń dla zakładów pracy chronionej oraz firm funkcjonujących na wolnym rynku, 

które mają duży poziom zatrudnienia osób z niepełnosprawnością umiarkowaną. 

Przewodniczący Zarządu Związku Zawodowego Biura Rzecznika Praw Obywatelskich 

Artur Zalewski poruszył problem wynagrodzeń pracowników w Biurze Rzecznika Praw 

Obywatelskich i ich wpływu na realizację zadań biura.  

Senator Kazimierz Kleina, odnosząc się do wypowiedzi przedstawiciela ZZ Biura RPO, 

zwrócił uwagę na możliwość poszukiwania wykształconej kadry pracowniczej przez 

centralne organy administracji publicznej poza Warszawą. 

Dyrektor do spraw problematyki pracodawców w Polskiej Organizacji Pracodawców Osób 

Niepełnosprawnych Adam Hadław odniósł się do kwestii refundacji podwyższonych 

kosztów zatrudnienia i ich wpływu na poziom rentowności firm na rynku i zaproponował 

rozważenie możliwości ograniczenia ulg z tytułu art. 22 do 30%. 

Przewodniczący Kazimierz Kleina zaproponował, aby komisja odbyła posiedzenie 

specjalnie poświęcone problemowi wsparcia dla niepełnosprawnych. 

Prezes Zarządu Krajowego Związku Rewizyjnego Spółdzielni Inwalidów i Spółdzielni 

Niewidomych Jerzy Szreter stwierdził możliwość pogorszenia się sytuacji ekonomicznej 

spółdzielni inwalidzkich. 

Prezes Zarządu Związku Pracodawców Polski Przemysł Spirytusowy Leszek Wiwała 

poinformował o poziomie spożycia alkoholu w Polsce i kwestii przewidywanych wpływów 

ze sprzedaży tego produktu do budżetu państwa w związku z proponowaną zmianą 

wysokości podatku akcyzowego. 

Doradca prawny w Ogólnopolskiej Bazie Pracodawców Osób Niepełnosprawnych 

OBPON.ORG Małgorzata Tylewicz-Piwnik zwróciła uwagę na przewidywane 

konsekwencje obniżki dofinansowania firm zatrudniających niepełnosprawnych.  

Prezes Zarządu Fundacji Instytut Rozwoju Regionalnego Aleksander Waszkiericz zwrócił 

uwagę na to, że Polska wydaje na wsparcie rynku pracy chronionej więcej niż  pozostałe 

kraje unijne, jednocześnie nie jest doceniana rehabilitacja społeczna. 

Przedstawiciel Fundacji „Aktywizacja” Dariusz Gosk stwierdził, że fundacja popiera 

zaproponowane rozwiązania związane ze zrównaniem dofinansowań do otwartego 
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i chronionego rynku pracy i wyraził przekonanie, że otwarty rynek skuteczniej odpowiada 

na potrzeby osób niepełnosprawnych. 

Przedstawicielka Związku Pracodawców Polski Przemysł Spirytusowy DIAGEO Aneta 

Jóźwicka poruszyła problem podwyżki podatku akcyzowego na alkohole mocne i apelowała 

o równe traktowanie przedsiębiorców, o niefaworyzowanie dwóch grup przedsiębiorców, 

tych produkujących piwo i wino, a jednocześnie niedyskryminowanie przedsiębiorców 

produkujących alkohole mocne. 

Poseł Marek Plura, przewodniczący Zespołu do spraw Osób Niepełnosprawnych apelował, 

aby nie wnosić do ustawy zmian w zakresie dofinansowania do zatrudnienia osób 

niepełnosprawnych. Poseł zwrócił również uwagę na to, że dofinansowanie z PFRON nie 

poprawia sytuacji finansowej osób niepełnosprawnych, wpływa natomiast na zaniżanie cen 

wielu usług i produktów. 

Do wypowiedzi wygłoszonych przez przedstawicieli instytucji i organizacji zaproszonych 

do dyskusji nad ustawą odnieśli się podsekretarz stanu w Ministerstwie Finansów Hanna 

Majszczyk oraz sekretarz stanu w Ministerstwie Pracy i Polityki Społecznej Jarosław Duda. 

Senator Kazimierz Kleina zgłosił wniosek o przyjęcie ustawy bez poprawek. 

Senator Henryk Cioch zgłosił wniosek o odrzucenie ustawy. 

Komisja przyjęła wniosek senatora Kazimierza Kleiny o przyjęcie ustawy bez poprawek, 

a mniejszość komisji poparła wniosek senatora Henryka Ciocha o odrzucenie ustawy. 

Na sprawozdawcę komisji wybrano senatora Kazimierza Kleinę. 

Na sprawozdawcę mniejszości komisji wybrano senatora Henryka Ciocha. 

 

Konkluzja: Komisja wnosi o przyjęcie ustawy bez poprawek. Mniejszość komisji wnosi o odrzucenie 

ustawy (druk senacki nr 485A). 

 
 
W posiedzeniu komisji uczestniczyły osoby wykonujące działalność lobbingową: Andrzej Lewandowski, osoba wykonująca 
zawodową działalność lobbingową na rzecz JTI Sp. z o.o.  
 

Opracowano w BPS 


